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   چند ماه دیگر فصل انتخابات می رسد و از قرار معلوم هم 
جریان اصلاح طلب و هم جریان اصولگرا در انتخابات پیش 
ثبت نام کرده اند البته از قرار معلوم در شهرهای بزرگ از تعداد 
اصلاح طلبانی که در انتخابات ثبت نام کرده اند کاسته شده اما در 
شهرهای کوچک اینگونه نیست و بر اساس آمار و ارقام منتشر 
شده جریان های سیاسی در حوزه های انتخابیه شهرهای کوچک 
اقدام به ثبت نام کرده اند به طوری که به نظر می رسد هر میزان از 
حوزه های بزرگ انتخاباتی به سمت حوزه های کوچک انتخاباتی 
حرکت کنیم شاهد حضور خوبی از مردم در انتخابات خواهیم 
بود. این استدلال ازآنجا سرچشمه می گیرد که بر اساس آمارها 
در یک شهر کوچک این بار با وجود اینکه برخی فکر می کنند 
کسی توجهی به انتخابات ندارد اما بر خلاف سنوات گذشته افراد 
بیشتری در این شهرها و حوزه های انتخاباتی در انتخابات پیش 
ثبت نام کرده اند. در نظر بگیریم که تعداد قابل توجهی از این 
افراد تایید صلاحیت شوند به طوری که برای نمونه در یک شهر 
چند هزار نفری تعداد بالایی از نامزدها احراز صلاحیت شوند و 
برای حضور در مجلس به رقابت سالم با رقبای خود بپردازند. در 
این صورت هرکدام از این نامزدها تلاش خواهند کرد که مقداری 
بر آرای صندوق های انتخاباتی بیفزایند تمام این تلاش ها را اگر 
در کنار واقعیت های قومی قرار دهیم در این معنا که عموما در 
شهرهای کوچک مردم علاقه دارند شخصی در مجلس حاضر 
شود که به قوم و خویش و قبیله آنها نزدیک است، شاهد حضور 
خوب مردم در انتخابات خواهیم بود. چه زمانی این مورد باعث 
افزایش حضور مردم در انتخابات خواهد شد؟ زمانی که نهادهای 
ذی صلاح که بررسی های صلاحیت افراد را در نظر دارند با دست 
بازتری در چارچوب قانون اقدام به بررسی صلاحیت افراد کرده 
به طوری که تعداد قابل توجهی از افرادی که احساس وظیفه 
کرده اند تا در انتخابات شرکت کنند بتوانند در معنای واقعی 
وارد عرصه انتخابات شده و به رقابت با سایر کاندیداها بپردازند. 
در این صورت در شهرهای کوچک و حتی شهرهای با جمعیت 
متوسط شاهد حضور قابل توجه مردم در انتخابات خواهیم بود 
و این مورد به نفع منافع ملی، کشور و نظام اسلامی است اگر 
نهادهای نظارتی این مورد را در نظر بگیرند به طور یقین شاهد 
حضور قابل توجه  مردم خصوصا در شهرهای کوچک در پای 
صندوق های رای خواهیم بود. مضاف اینکه در شهرهای دیگر 
نیز لزوما اینگونه نیست که افراد در این شهرها اعتقادی به حضور 
در انتخابات نداشته باشند اگر شرایط به گونه ای رقم بخورد که 
تعداد قابل توجهی از افراد شناخته شده تایید شوند در همین 
شهرها نیز شاهد نوعی رقابت در انتخابات خواهیم بود. واقعیت 
آن است که حضور مردم در این دوره از انتخابات مجلس را باید 
جدی گرفت و برای جذب بیشتر مردم به انتخابات تلاش کرد 
چرا که مقام معظم رهبری نیز حدود یک سال قبل در این زمینه 
سخنرانی کرده و بر لزوم حضور پرشور مردم در انتخابات تاکید 
داشتند. از این رو اگر مقداری از سختگیری ها فاصله گرفته شود 
احتمالا در انتخابات آینده شاهد مجلسی متفاوت خواهیم بود. 

 شهرهای کوچک و انتخابات مجلس 
یادداشت

 موافقت رهبری با عفو یا تخفیف 
مجازات برخی از محکومان 

مقام معظم رهبری با عفو یا تخفیف و 
تبدیل مجازات بیش از دو هزار نفر از 
محکومان محاکم موافقت کردند. این عفو 
یا تخفیف و تبدیل مجازات به درخواست 
رئیس قوه قضائیه و به  مناسبت حلول ماه 
ربیع الاول و فرارسیدن میلاد باسعادت 
حضرت ختمی مرتبت محمد مصطفی)ص( 
حضرت امام جعفر صادق)ع( انجام شد. رئیس 
قوه قضائیه در نامه خود، عفو یا تخفیف و 
تبدیل مجازات را برای دوهزار و دویست و 
هشتاد و چهار نفر از محکومان محاکم عمومی 
و انقلاب، سازمان قضائی نیروهای مسلح 
و سازمان تعزیرات حکومتی، درخواست 

کرده بود. 

 توضیح جهرمی 
در خصوص بانوی اول

به  علت  درباره  دولت  سخنگوی 
کاربرده شدن اصطلاح »بانوی اول« در 
مراسمی با حضور همسر رئیس جمهوری، 
اظهار کرد: این اصطلاح را مجری آن مراسم 
برای همسر رئیس جمهوری به کار برد و چون 
در آن مراسم مهمانان خارجی حضور داشتند 
و تعبیر »بانوی اول« در ذهن آنان مفهومی 
پیدا می کرد، همسر رئیس جمهوری در مقام 
نفی این تعبیر پشت تریبون توضیحاتی 
اظهار کرد. در واقع این توضیح برای اصلاح 
آن ذهنیت غلط بود. علی بهادری جهرمی 
تاکید کرد: هیچکدام از اعضای خانواده 
رئیس جمهوری جایگاهی در دولت ندارند، 
اما طبعا همسر رئیس جمهوری شخصیت 
حقیقی خود را دارد و استاد همین دانشگاه 
شهید بهشتی و از جمله استادان شناخته شده 
فضای دانشگاهی است. دبیر هیأت دولت 
یادآور شد: در کشور ما بانوی اول حتماً 
همسران و مادران شهدا هستند بانوی اول 
آن مادر شهید مفقودالاثری است که وقتی 
استخوان های فرزندش را آوردند، از خجالت 
مادر شهید دیگری که فرزندش پیدا نشده بود 

حتی به استقبال پیکر فرزندش نرفت. 

 بازگشت ۱۱۸ میلیون دلار 
به بیت المال 

رئیس سازمان بازرسی کل کشور، گفت: 
اخیرا با ورود سازمان بازرسی به موضوع یکی 
از قراردادهای مربوط به افزایش تولید نفت 
در یکی از میادین مشترک، مشخص شد با 
وجود آنکه پیمانکار به برخی از تعهدات خود 
عمل نکرده و نتوانسته تولید را به میزانی که 
در قرارداد وجود داشت افزایش بدهد، اما 
مبلغ قرارداد را دریافت کرده است. در نتیجه 
بررسی های صورت گرفته از سوی سازمان 
بازرسی و همکاری مسئولان فعلی شرکت 
نفت فلات قاره، حدود ۱۱۰میلیون و ۲۷۲ 
هزار دلار )قریب به ۵۲۰۰ میلیارد تومان( از 
پیمانکار گرفته شد و به بیت المال بازگشت. 
ذبیح ا... خداییان، افزود: همچنین در نتیجه 
ورود سازمان بازرسی به موضوع قرارداد 
منعقده در خصوص انجام تعمیرات بخشی 
از یکی از پالایشگاه های کشور، »مبلغ« و 
»زمان« اجرای قرارداد کاهش یافت و از این 
طریق، حدود ۸ میلیون دلار به بیت المال 

بازگشت. 

 بررسی ایرادات شورای نگهبان 
به طرح کنکور 

نایب رئیس مجلس درباره سرانجام مصوبه 
مجلس درباره تغییر در روند برگزاری کنکور 
بعد از رد آن در شورای نگهبان گفت: نامه 
شورای نگهبان درباره رد مصوبه مجلس 
شورای اسلامی به کمیسیون آموزش ارجاع 
شده است. مجتبی ذوالنوری با توجه به 
اینکه مجلس تا روز شنبه ۱۵ مهر جلسه 
ندارد، کمیسیون آموزش اوایل هفته آینده 
جلسه ای با نماینده شورای نگهبان برای 
بررسی ایرادات شورا تشکیل می دهد تا راهی 
برای رفع ایرادات و اصلاح مصوبه پیدا شود 
به نحوی که هدف مجلس و روح و محتوای 

قانون حفظ شود. 

هیأت های اجرایی انتخابات 
برای مردم قابل اعتماد باشند 

وزیر کشور به هدف مهم کاهش آسیب 
اجتماعی اشاره کرد و گفت: این هدف همواره 
مورد تاکید رهبر معظم انقلاب بوده است و ما 
باید برای تحقق آن به طور جدی برنامه ریزی، 
هدف گذاری و مجری مشخص داشته باشیم. 
احمد وحیدی  تاکید کرد: استانداران سراسر 
کشور باید تلاش مضاعفی برای کاهش 
آسیب های اجتماعی به کارگیرند. وزیر 
کشور تصریح کرد: باید با استفاده از گروه های 
مردمی دلسوز، داوطلب و کارآمد تحول جدی 
در کاهش آسیب های اجتماعی رخ دهد. وزیر 
کشور همچنین به مساله انتخابات اشاره کرد 
و یادآور شد: هیات های اجرایی انتخابات 
با توجه به قانون جدید انتخابات و وظایف 
مهمی که برعهده آن گذاشته شده است، 
شکل گیرد. وی خاطرنشان کرد: افرادی برای 
هیات اجرایی به کارگیری شوند که توانمند و 

قابل اعتماد برای مردم باشند.

محسن کوهکن
فعال سیاسی اصولگرا  

خبــــر
 علی صوفی:   

تابع نظر جبهه اصلاحات هستیم
آرمان ملی: دبیرکل حزب پیشرو اصلاحات در خصوص 
انتخابات پیش رو اظهار داشت:  کسی از حزب ما در پیش ثبت نام، 
نام نویسی نکرده است. ما قطعا مطابق نظر جبهه اصلاحات پیش 
خواهیم رفت. ما عضو جبهه اصلاحات هستیم و جبهه اصلاحات 
نهاد اجماع ساز است. تصمیم  گیری در رابطه با انتخابات یا هر 
راهبرد انتخاباتی در هر دوره ای توسط نهاد اجماع ساز صورت 
می گیرد که ما هم تابع آن هستیم. علی صوفی گفت: قانون 
پیش ثبت نام برای اولین بار به اجرا گذاشته شد، معمولا تا زمان 
ثبت نام انتخابات مهلت وجود دارد و ما روی انتخابات بحث 
می کردیم. اما این روند پیش ثبت نام شرایطی را پیش آورد که 
جبهه اصلاحات از یک طرف نمی توانست متعهد شود و از طرفی 
قانون بود و نمی توانست آن را رد کند. بنابراین اعلام کرد نفیا و 
اثباتا هیچ توصیه ای ندارد. این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: 
دلیل آنکه جبهه اصلاحات چنین موضعی گرفت این بود که 
چاره  دیگری نداشت. چون همان زمان باید متعهد می شد و 
راهبرد انتخاباتی اش را انتخاب می کرد اما هنوز چیزی مشخص 
نبود. ما مثل اصولگراها نیستیم که همیشه خیال شان از 
ردصلاحیت و تأیید صلاحیت ها جمع است و می توانند از 
ابتدای دوره مجلس برای دوره بعد برنامه ریزی کنند. ما باید 
منتظر باشیم ثبت نام ها انجام شود، شورای نگهبان نظرش را 
اعلام کند تا ببینیم چه چیزی داریم. آیا کاندیدایی داریم؟ اگر 
کاندیدا نداریم موضع بگیریم. یک زمانی رویکردمان سلبی بود، 
می گفتیم حتی اگر کاندیداهای مان را رد صلاحیت کنند، باز ما 
یک لیستی را تهیه می کنیم. نمونه آن کار را برای انتخابات ۹۴ 
انجام دادیم که فراخوان دادیم و گفتیم کسانی که اصلاح طلب 
هستند و تأیید صلاحیت شدند، اعلام کنند تا آنان را در لیست 
بگذاریم. از بین آنها ۳۰ نفر را انتخاب کردیم که از آن تعداد، 
۲ نفر هم اصولگرای شناسنامه دار بودند. وی تصریح کرد: ولی 
بعد از آن دیدیم  این رویکرد مان فایده ندارد و اعتبار ما زیرپای 
کسانی قرار گرفت که هیچ تعهدی نسبت به اصلاح طلبان ندارند 
و وقتی به مجلس راه پیدا می کنند، مردم را مأیوس می کنند. 
نمونه آن فراکسیون امید و نمونه دیگر آقای روحانی بود که 
کاملا به عقبه رأی پشت کردند. بنابراین ما تصمیم گرفتیم با 
هویت اصلاح طلبی و رویکرد ایجابی وارد انتخابات شویم. در 
سال ۹۸ وقتی کاندیداهای ما ردصلاحیت شدند، شورای عالی 
سیاست گذاری به عنوان نهاد اجماع ساز بیانیه  داد و اعلام کرد 
ما به دلیل اینکه کاندیدا نداریم، لیست نمی دهیم. در انتخابات 
مجلس ۱۴۰۲ هم همین طور است. صوفی در تحلیل از شرایط 
انتخابات و راهی که پیش روی اصلاح طلبان قرار دارد تصریح 
کرد: باید منتظر ماند تا زمان ثبت نام اصلی برسد. اصل زمان 
انتخابات است که باید دید چه کسانی ثبت نام کردند و چه 
کسانی تایید صلاحیت می شوند تا بر اساس آن تصمیم بگیرند. 
ممکن است کسانی که ثبت نام کردند حاضر نباشند اعلام 
کنند. بنابراین الان برای تصمیم گیری مناسب و شفاف زمان 

خوبی نیست. 

آرمان ملی: در خجسته سالروز 
ولادت با سعادت حضرت ختمی 
و  مصطفی)ص(  محمد  مرتبت 
حضرت امام جعفر صادق)ع(، رهبر 
معظم  انقلاب در دیدار مسئولان 
نظام، سفرای کشورهای اسلامی، 
مهمانان کنفرانس وحدت و جمعی 
از قشرهای مختلف مردم، احساس 
خطر قدرت های زورگو از تعالیم 
قرآن کریم را علت طراحی های 
آنها برای اهانت به این کتاب الهی 
خواندند و با تأکید بر اینکه راه مقابله 
با دخالت آمریکا و قدرت های زورگو، 
اتحاد کشورهای اسلامی و اتخاذ خط 
مشی واحد در مسائل اساسی است، 
گفتند: قمار عادی سازی روابط با 
رژیم صهیونیستی مانند شرط بندی 
روی اسب بازنده، محکوم به باخت 
است چرا که نهضت فلسطین امروز 
سرزنده تر و آماده تر از همیشه است 
و رژیم غاصب، رفتنی و در حال مرگ 
است. حضرت آیت ا... خامنه ای در 
این دیدار با تبریک عید بزرگ و 
نورانی میلاد پیامبر اعظم)ص( و 

حضرت امام جعفر صادق)ع(، فهم 
والای  شخصیت  فهم  از  بشری 
آن بزرگوار و زبان بشر را از بیان 
فضائل آن حضرت قاصر دانستند و 
گفتند: خورشید تابان پیامبر اعظم 
بر گردن همه آحاد بشریت حق 
دارد و همه مدیون او هستند چرا 
که پیامبر همچون طبیبی ماهر و 
عملی  و  معرفتی  نسخه  حاذق، 
علاج همه دردهای اصلی مانند 
فقر، جهل، ظلم، تبعیض، شهوات، 
بی ایمانی، بی هدفی، مفاسد اخلاقی 

و آسیب های اجتماعی را به بشر 
عرضه کرده است. ایشان با اشاره 
به ارزشمندی حق حیات نزد همه 
عقلای عالمَ به عنوان بالاترین حق 
انسانی، افزودند: خداوند در قرآن 
می فرماید پیامبر حیاتی ابدی به شما 
می بخشد که سعادت دنیا و آخرت 
شما را تأمین می کند که این حیات 
نیست  آسیب پذیر  و  تمام شدنی 
بنابراین همه، مدیون پیامبر هستیم 
و ایشان بر بشریت حق حیات دارند. 
رهبر انقلاب با استناد به آیه ای از 

قرآن کریم، راه ادای دِین به پیامبر 
را »جهاد کامل در راه خدا« خواندند 
و گفتند: معنای جهاد فقط جهاد 
با سلاح نیست بلکه جهاد در همه 
میدان ها اعم از علم، سیاست، معرفت 
و اخلاق مصداق دارد و با جهاد در 
این عرصه ها می توان ادای دین به 
آن وجود مقدس را تا حد توان انجام 
داد. ایشان با تأکید بر اینکه امروز 
دشمنی با اسلام از همیشه آشکارتر 
است، نمونه ای از این دشمنی ها را 
اهانت جاهلانه به قرآن دانستند و 
خاطرنشان کردند: یک ابله جاهل 
اهانت می کند و یک دولتی، حمایت 
می کند که این نشان می دهد مساله 
صرفاً یک اقدام در صحنه و اهانت آمیز 
نیست. مقام معظم رهبری افزودند: به 
آن انسان نادان و جاهل کاری نداریم 
که برای تأمین مقاصد عناصر پشت 
پرده، خود را به شدیدترین مجازات ها 
و اعدام محکوم می کند، بحث بر سر 
طراحان این جنایت ها و کارهای 

نفرت انگیز است. 
ادامه در صفحه 6

مقام معظم رهبری: 

 قمار عادی سازی روابط 
با رژیم صهیونیستی محکوم به باخت است

   اهانت به قرآن فراتر از اقدام یک ابله جاهل است

 انتقاد از برخورد احساسی
با مهاجران

  یک عضو کمیسیون امور داخلی 
کشور و شوراها در مجلس با اشاره 
ابعاد وسیعی که مهاجرت در  به 
برمی گیرد، تاکید کرد: بهتر است 
ساماندهی اتباع خارجی و تشکیل 
قالب  در  مهاجران  ملی  سازمان 
لایحه  یک  و  سنجیده  کار  یک 
جامع در مجلس دنبال شود. احمد 
علیرضابیگی با اشاره به ضرورت 
ساماندهی وضعیت مهاجران و اتباع 
خارجی در کشور، بیان کرد: با توجه 
به این که در سال پایانی مجلس 
یازدهم بوده به نظر می رسد فقط 
طرح ها و لوایحی که دو فوریت آنها 
به تصویب رسیده است در دستورکار 
مجلس قرار گیرد. کمیسیون امور 
داخلی کشور و شوراها طرح تشکیل 
سازمان ملی اقامت را تهیه و بررسی 
کرد و کلیات آن در مجلس به تصویب 
رسید. وی تاکید کرد: باید از برخورد 
مسئله  با  مواجهه  در  احساسی 
مهاجرین پرهیز کرد. با توجه به ابعاد 
وسیع مهاجرت ضروری است که یک 
لایحه جامع در این حوزه دنبال شود.

   آرمان ملی - احسان اسقایی: یک روز 
خبر از ادامه مذاکرات در دوحه می آید و روز 
دیگر از مذاکره با شرکای اروپایی برای بازگشت 
به برجام. روز دیگر میانجی های عرب زبان از خرد 
شدن پازل هسته ای به بخش های کوچک تر 
خبر می دهند و روز دیگر واشنگتن در پاسخ به 
اخراج برخی از بازرسان آژانس از ایران، اعلام 
می کند که حتی به بازگشت به برجام فکر هم 
نمی کنند. واقعیت آن است که پرونده هسته ای 
دستور کار مستقیم مذاکرات ایران و آمریکا 
با میانجی گری دوحه و مسقط نبوده است و 
طرفین تنها برای جابه جایی زندانیان انتقال 
دارایی های ایران از کره به قطر با هم به رایزنی 
غیر مستقیم پرداخته اند. با این وجود خبر اخیر 
در ارتباط با موضع آمریکایی ها در مورد برجام 
دورنمای تیره ای به منظور بازگشت به برجام 
را در اذهان ایجاد کرده است. به نظر می رسد 
اراده های طرفین بار دیگر باید به هم برخورد 
کند تا در پس برخورد اراده ها مسیر دیگری برای 
بازگشت به برجام و رفع تحریم های یک جانبه و 
ظالمانه آمریکا علیه ایران ایجاد شود. مسیری 
که به نظر شاید از راه میانجی گری اعراب بگذرد 
اما افتادن در این مسیرکافی نیست و بازگشایی 
مسیر اروپا در کنار مسیر اعراب لازم و ضروری 

به نظر می رسد. 
 دوگانگی در آمریکا در برابر ایران

اگر چه وزارت خارجه آمریکا با این ادعا که 
ایران مانع بازدید بازرسان بین المللی شده است 
اعلام کرد که ایالات متحده به بازگشت به برجام 
فکر نمی کند فضای تیره ای را ایجاد کرد چرا که 
این اظهارات خالی از لطافت های زبان دیپلماسی 
بود و باعث شد برخی اینگونه بیندیشند که 

مذاکره برای احیای برجام بر باد رفته است اما 
با این وجود باید به اظهارات سخنگوی سیاست 
خارجه آمریکا  دقت بیشتری کرد چرا که وی 
مدعی شد ایران تا بازگشت مجدد به برجام راه 
طولانی در پیش دارد. میلر افزود: دیپلماسی 
بهترین روش در قبال برنامه هسته ای ایران است 
او با توسل به جلوگیری جمهوری اسلامی ایران 
از حضور برخی بازرسان آژانس بین المللی انرژی 
اتمی و بدون اشاره به خروج آمریکا از برجام 
مدعی شد: ایران تا بازگشت مجدد به برجام راه 

طولانی در پیش دارد. 
 ریشه پلیس خوب و بد در برابر ایران

اگر چه اتحادیه اروپا درکنار آمریکا در 
سال های خروج آمریکا از برجام تلاش می کرد 
خود را پلیس خوب نشان دهد اما واقعیت آن 
است که اکنون در خود آمریکا نیز تناقض گویی ها 
در ارتباط با برجام به گونه ای است که باید همین 
نقش را برای آنها هم در ارتباط با توافق وین قائل 
شد. آمریکایی ها از یک رو تنها راه در برابر ایران 
را دیپلماسی می دانند و دائما خواستار برداشتن 
گام های مختلف از سوی تهران برای کاهش تنش 
هستند با این وجود صراحتا هم اعلام می کنند 
که فعلا به بازگشت به برجام نمی اندیشند تا از 
این مسیر به نوعی فضای ضد برجامی در آمریکا 
را کنترل کنند که بیش از حد اوج نگیرد. از این 
رو می توان تناقض گویی های وزارت خارجه و 
سخنگوی وزارت خارجه در آمریکا را توجیه کرد. 

 دوگام تا مذاکرات
 اگر به حدود یک سال قبل در ارتباط با توافق 
هسته ای باز گردیم به توافق سپتامبر خواهیم 
رسید. توافقی که این روزها زمزمه آن مجددا 
شنیده می شود. توافقی که متن آن توسط جوزپ 

بورل تنظیم شد به آمریکا و ایران فرستاده شد و 
ایران یک متمم به آن زد و خواستار بسته شدن 
پرونده های خود در آژانس شد و آمریکا اعلام 
کرده بود این پرونده مربوط به ایران و آژانس 
است و در نهایت اروپا از اینکه پیشنهادش زمین 
مانده بود دیگر تلاشی برای احیای برجام نکرد 
حتی در آژانس تلاش کرد یک قطعنامه علیه 
ایران به تصویب برساند و در نهایت تهران بر 
اساس منطق خود چند پرونده باقی مانده با 
آژانس را در دستور کار قرار داد و دو پرونده آن 
در نهایت بسته شد  و اکنون تا بسته شدن سایر 
پرونده ها نیز زمان کافی لازم است. اگر سایر 
پرونده های ایران هم در آژانس بسته شود آنگاه 
خواسته تهران تحقق یافته و در نهایت بعد این 
گام؛ برداشتن گام بعدی آغاز خواهد شد که لازمه 
آن بازگشت اروپایی ها به میز مذاکرات است تا 
توافق سپتامبر اجرایی شود. در حال حاضر میان 
تروئیکای اروپای و ایران مسائلی باقی مانده که 
بر اختلاف ایران و اروپا افزوده است. اوکراین و 
مسائل به اصلاح حقوق بشری همین مسائل 
است که اجازه نمی دهد ایران و اروپا به سمت 
برداشتن گام های نهایی برای اجرای توافق 
سپتامبرگام بردارند. اینجاست که باید تحولاتی 
در ارتباط با روابط ایران و اروپا اتفاق بیفتد که 
به نظر با این دست فرمان در ایران یعنی نگاه به 
شرق فعلا نمی توان توقع این تحولات را داشت. 
البته اگر بازگشت غربی ها به برجام جدی شود 
تهران از هر نوع تغییر در موضع با اروپا استقبال 
خواهد کرد. حال باید دید در آینده چه خواهد 
شد و چه زمانی دود سفید از دودکش اتاق قهر 
ایران و اروپا دیده می شود تا بتوان احیای برجام 

را در دسترس دانست. 

 »آرمان ملی« تناقض گویی آمریکا در برابر ایران را بررسی می کند

 استراتژی کاهش تنش در چاله پلیس خوب و بد

رئیس جمهور: 

 در جنگ روایت ها، باید روشنگری کرد

 تورم با شعار
 مهار نمی شود

۸5 درصد از زنان حجاب 
را قبول دارند

 کارشناس اقتصادی، با بیان اینکه 
تورم با شعار کاهش پیدا نمی کند، 
گفت: دولت باید نقدینگی را کنترل 
کند. مهدی پازوکی اظهار داشت: 
دولت اگر بتواند رشد نقدینگی را مهار 
کند می تواند بگوید تورم را کنترل 
کرده است. در حال حاضر ایران یکی از 
بالاترین نرخ های تورم در دنیا را دارد 
که منشأ آن سیاسی است. اخیرا رئیس 
دفتر سازمان برنامه و بودجه اعلام 
کرده، باید با برخوردهای امنیتی تورم 
را کنترل کنیم. فکر می کنم رئیس 
دفتر سازمان برنامه و بودجه را یک 
جوانی گذاشته اند که آشنایی با علم 
اقتصاد ندارد. به جای اینکه با مسئله 
تورم برخورد علمی داشته باشند، 
بیشتر بر دستوری و تفکر دیدگاه چپ 
تاکید می کنند. ریشه تورم در اقتصاد 

ایران حجم بالای نقدینگی است. 

 امام جمعه موقت تهران گفت: 
بیش از ۸۵ درصد از بانوان کشور 
حجاب را به عنوان اصل پوشش ملی 
و دینی قبول دارند. حجت الاسلام 
ابوترابی فرد افزود: دشمن میل دارد 
که قوت ها دیده نشود. در تاریخ 
بشریت چالش هایی وجود داشته و 
آنچه امروز در حوزه های فرهنگی، 
اجتماعی و دینی در اختیار داریم، 
خیلی بیش از آنکه انتظار می رود 
باید قدرشناس بود. وی با اشاره به 
هفته وحدت ادامه داد: وحدت جامعه 
اسلامی منحصر به فرد است و این 
انقلاب توانی دارد که دستاوردهای 
عظیم بین المللی همراه داشته لذا باید 
به سرمایه هایی که داریم توجه کنیم. 
رئیس شورای فرهنگ عمومی استان 
تهران بیان داشت: مشکلات تورمی 
و تنگناهای اقتصادی در جوامعی 
وجود داشته و برای حل آن نیازمند 
برنامه ریزی و تحولات هستند و در 
ایران تورم باید در تحولات حوزه 
مدیریتی، تصدی گری امور توسط 
مردم و کوچک شدن اقتصاد دولتی، 
رسیدگی شود. این مسائل نیازمند 

زمان است. 

  آرمان ملی: رئیس جمهور در مراسم جشن 
میلاد باسعادت نبی مکرم اسلام حضرت محمد 
مصطفی)ص( و امام جعفر صادق)ع( که شامگاه 
دوشنبه در دانشگاه امام صادق)ع( برگزار شد، 
با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب اسلامی 
بر ضرورت تحول در دانشگاه ها، دانشجوی 
تلاشگر و مخلص، اساتید زبده و متعهد و 
محتوای درسی مناسب را در تحقق تحول 
موثر دانست و ابراز امیدواری کرد در دوره 
دولت مردمی گام های بلندی در جهت ارتقای 
علم و دانش در کشور برداشته شود. سید 
ابراهیم رئیسی لازمه تحقق تحول مورد نظر 
رهبری را برداشتن دو گام اساسی دانست و 
افزود: گام اول تحول شناختی بوده که همان 
اعتقاد عمیق به تحول و باور به »ما می توانیم« 
است. وی تحول فرآیندی را گام دوم در مسیر 
تحقق تحول برشمرد و گفت: باید فرآیندهای 
اجرایی مورد بازنگری جدی قرار گیرد و مراجع 
بازنگری این جرات و جسارت را داشته باشند 
که در صورت اشتباه بودن فرآیندها آن را 
بیان کنند و بهترین مکان برای این بازنگری، 
دانشگاه به عنوان کانون علم و نوآوری است. 
رئیس جمهور دانشگاه ها را مرکز اندیشه و اتاق 
فکر دولت معرفی کرد و افزود: دانشگاه باید نظام 
مسائل کشور را تدوین کرده و در مسیر اجرای 
آن دوشادوش مجریان ایستاده و بر حسن 
اجرای آن نظارت کند. رئیسی با بیان اینکه 

امام خمینی)ره( پرچم اجرای دین و عدالت 
را برافراشت و رهبر معظم انقلاب نیز همین 
مسیر را ادامه داده اند، اظهار داشت: در ۴۰ سال 
گذشته هر جا به منظومه فکری امام راحل و 
رهبر معظم انقلاب که برگرفته از قرآن، سنت 
نبوی و بیانات اولیای دین بوده عمل کرده ایم، 
توفیقات زیادی داشته ایم و برعکس هر جا 
افرادی به مسئولیت رسیده اند که به عمل به 
منظومه فکری امام و رهبری و نسخه های بومی 
و مبتنی بر اسلام باور نداشته اند، آنجا شاهد 
عقب ماندگی هستیم. اگر در همه حوزه ها به 
این منظومه فکری عمل می شد، امروز وضع ما 
متفاوت بود. رئیسی با اشاره به اسناد بالادستی 
نظام در عرصه های مختلف صنعت، آموزش، 
رشد اقتصادی، سلامت و محیط زیست، تصریح 
کرد: باور به شعار ما می توانیم و برخورداری از 
روحیه جهادی در اجرای این اسناد می تواند ما 
را در گشودن گره ها یاری کند. رئیس جمهور 
با بیان اینکه دولت مردمی به دنبال ایجاد 
یک نظام اداری کارآمد و عادلانه است، 
افزود: در مسیر ایجاد این نظام اداری کارآمد 
و عادلانه نیز نقش دانشگاه ها بیش از سایر 
دستگاه هاست. همچنین رئیس جمهور در 
جشنواره بین المللی رسانه خورشید، تاکید 
کرد: ایران معتقد است استفاده غرب از زنان، 
استفاده ابزاری است و توجهی به هویت و 
جایگاه زنان ندارند. نگاه انقلاب اسلامی به زن، 

ابزاری نیست، خانه نشین کردن هم نیست. 
بلکه الگوی سومی دارد که نفی نگاه غرب و 
نفی نگاه خانه نشینی به زن است. زن می تواند 
در کنار مرد منشا آثار زیادی در جامعه سازی 
باشد. زن هم در خانواده و هم جامعه می تواند 
نقش مهمی داشته باشد. غرب، حقوق زن را 
به عنوان ابزار برای فشار آوردن به کشورهای 
مستقل استفاده می کند، آن ها طرفدار حقوق 
زن نیستند. طومار زیادی از نقض حقوق انسان 
و زنان در غرب وجود دارد. ما در جایگاه مدعی 
حقوق بشریم و غرب در جایگاه متهم قرار دارد و 
باید پاسخ دهد چرا حقوق بشر را نقض می کند. 
رئیسی بیان کرد: امروز جنگ روایت هاست. در 
این جنگ روایت ها، باید روایت درست و مبتنی 
بر روشنگری را دنبال کرد. آنها دنبال روایت 
ساختگی هستند و رسانه نقش مهمی در تبیین 
واقعیات دارد. غرب ادامه سلطه گری خود را 
در جهل مردم می داند. گاهی جهل در مقابل 
دانش است گاهی جهل در برابر تعقل است. او 
می خواهد انسان قدرت تحلیل نداشته باشد. 
جامعه باید قدرت تحلیل داشته و حق را از باطل 
بشناسد و بداند حق با چه کسی است. در همین 
سرزمین فلسطین چقدر قرارداد نوشتند ولی 
چقدر به آن   عمل شد؟ قرارداد نوشتند ولی 
آن را نقض کردند. وی افزود: در جنگ روایت ها 
باید روایت دقیق بیان شود تا ادراک درستی 
برای جامعه مخصوصا نسل جوان شکل بگیرد. 


